
ZÁPIS AKADEMICKÉHO SENÁTU SLEZSKÉ UNIVERZITY 
104. zasedání – 19. 3. 2002 

 
Přítomni: Vaněk, Vojtal, Janák, Kolář, Křivá, Franěk, Botlík, Mrověcová, Kříž, Dudková, 
Jahodová, Horák, Chvátal 
Omluveni: Sedlář, Bílková 
Hosté: rektor, kvestor, Stuchlík, Paulík, Svoboda, Rychtar 
 
Program: 
 
1) Legislativní záležitosti: 

• volby předsedy AS SU a místopředsedů AS SU, 
• volby předsedů komor AS SU. 

2) Ekonomické záležitosti: 
• rozpis dotace a stanovení počtu zaměstnanců součástem Slezské univerzity v Opavě 

pro rok 2002, 
• tvorba a čerpání FRIM (odpisy) v roce 2001 – zněna č. 2 – závěrečná, 
• FRIM 2001 – SZNN – požadavky a skutečnost k datu 31. 12. 2001. 

3) Různé. 
 
Dr. Vaněk přivítal přítomné senátory a seznámil s programem dnešního zasedání. 
 
Ad 1) 
Předseda odstupujícího senátu zahájil zasedání a přivítal senátory zvolené do nového senátu. 
Jednotliví senátoři se představili. Předseda seznámil senátory s postupem voleb. 
Do volební komise byli navrženi senátoři Botlík, Kolář a Jahodová. Senát volební komisi 
v tomto složení schválil. 
Volební komise za svého předsedu zvolila senátora Koláře. 
Nejdříve každý senátor navrhl jednoho kandidáta na předsedu, byli navrženi senátoři Vaněk a 
Vojtal. Vojtal kandidaturu nepřijal. 
Proběhla tajná volba předsedy, ve které byl zvolen Vaněk (12 pro, 1 proti). 
V oddělených zasedáních zaměstnanecké a studentské komory byl za předsedu 
zaměstnanecké komory zvolen Vojtal a za předsedu studentské komory zvolen Kříž. Oba pak 
byli potvrzeni do funkcí místopředsedů AS SU. 
 
Ad 2) 
a) Rozpis dotace a stanovení počtu zaměstnanců součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2002. 
V úvodním slově rektor zdůraznil, že vycházel z povinnosti rektorátu sestavit návrh, který 
zpracoval kvestor. Návrh byl projednán na KR 12. 3., kde byly vysloveny připomínky a 
výhrady k uplatněné v metodice rozpočtu, dva výklady pro uplatnění odpočtu za překročení 
stavu studentů. Rektor předkládá návrh tak, jak jej zpracoval kvestor. V rozpisu rektorátu 
představují větší položku univerzitní fondy, které budou rozpouštěny účelově, včetně vědy 
s tím, že v rámci fondu vědy je pamatováno na rozšíření institucionálního výzkumu, popř. na 
problémy s neexistujícím výzkumem na některých složkách. Zbytky budou rozděleny 
normativně na konci roku. Rozpočet představuje značné navýšení prostředků, po schválení 
rozdělení bude vytvářen rozpočet složek a celé univerzity, v případě neschválení bude 
vyhlášeno rozpočtové provizorium. 
 
 



Předseda seznámil senátory s jednacím řádem senátu a s podmínkami pro schválení návrhu. 
 
Prof. Stuchlík seznámil senátory s připomínkami k metodice a přednesl svůj výklad metodiky. 
Ing. Svoboda doplnil podrobnosti. 
Rektor konstatoval, že senátoři měli možnost vidět část diskuse vedené na KR. Každý návrh 
dochází k jinému normativu, vzhledem k „zisku“, který vznikl vzájemným zápočtem studentů 
fakult na úrovni MŠMT. Nedomnívá se , že by předložený návrh odporoval zásadám. Je nutné 
v co nejkratší době zpracovat upřesnění pravidel. 
Kvestor uvedl, že vychází z částky, kterou má SU k dispozici, jeho návrh vznikl aplikací 
ministerské metody na úrovni univerzity. 
Prof. Stuchlík poděkoval senátu za pozornost a opustil jednání. 
Botlík zdůraznil, že by se mělo především jednat o návrhu rektora, tak jak byl podán. 
Zdůraznil rovněž nebezpečí rozpočtového provizoria. 
Křivá nesouhlasí s tím, aby případné rozpočtové provizorium bylo bráno jako hlavní důvod 
pro schválení rozpočtu. 
Vojtal označil za podstatný materiál předkládaný rektorem. Je nutné v krátké době sladit 
metodiku. 
Vaněk vyslovil názor, že nelze na úrovni univerzity provádět vzájemný zápočet studentů a na 
druhé straně je vhodné, aby se o případný zisk složky univerzity dělily. 
Kolář doporučil modelování jednotlivých variant. 
Podle Janáka obě varianty mohou být správné. Není přítel obstrukcí. Navrhuje, aby rektor 
předložil v nejbližší době metodiku pro tvorbu rozpisu. 
Rektor připomněl, že již při tvorbě rozpočtu v loňském roce byly opraveny nestandardní 
koeficienty. Práce na tvorbě metodiky již začaly a po projednání na KR bude předložena 
senátu. 
Vaněk upozornil na další části předkládaného návrhu. 
Kříž rovněž podpořil se zaměřit na celé rozdělení. Musí se brát ohled na prospěch univerzity. 
Předseda předložil návrh usnesení. 
Před hlasováním Franěk navrhl, aby hlasování bylo tajné. AS SU návrh schválil. (10 pro, 
2 proti, 1 se zdržel). 
Návrh usnesení byl přijat (13 pro). 
 
b) „Tvorba a čerpání FRIM (odpisy) v roce 2001 – změna č. 2 – závěrečná“ a „FRIM 2001 
– SZNN – požadavky a skutečnost k datu 31. 12. 2001“ 
Tyto materiály jsou senátu předloženy pro informaci, budou součástí závěrečných zpráv, kdy 
také budou schvalovány. 
 
Ad 3) 
Příští zasedání AS SU se uskuteční 16. 4. 2002 v Opavě ve 14.00 hodin. 



 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 

U S N E S E N Í 
z 104. řádného zasedání 

 
 
 
 
1) AS SU schvaluje volební komisi ve složení: 

• Ing. Josef Botlík, 
• PhDr. Pavel Kolář, CSc., 
• Lenka Jahodová. 

2) AS SU zvolil za předsedu RNDr. Jindřicha Vaňka. 
3) Zaměstnanecká komora zvolila za svého předsedu PhDr. Petra Vojtala. 
4) Studentská komora zvolila za svého předsedu Mgr. Jiřího Kříže. 
5) AS SU zvolil za své místopředsedy PhDr. Petra Vojtala a Mgr. Jiřího Kříže. 
6) AS SU schvaluje, aby hlasování o rozpisu prostředků bylo tajné. 
7) AS SU schvaluje „Rozpis dotace a stanovení počtu zaměstnanců součástem Slezské 

univerzity v Opavě pro rok 2002“. 
8) AS SU žádá rektora, aby do 15. června předložil metodiku rozpisu dotace a stanovení 

počtu zaměstnanců součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2003. 
 
 
 
 
 
 

   RNDr. Jindřich Vaněk 
   předseda AS SU 

 
 
 
V Opavě 19. 3. 2002 
 


